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Protokół Nr XII/11 
spisany z przebiegu sesji Rady Miejskiej w Czersku 

odbytej w dniu 1 grudnia 2011 roku 
w sali konferencyjnej Urz ędu Miejskiego w Czersku 

 
------------------------------------------------------------------------ 

 
Sesji przewodniczył:       Przewodnicz ący Rady   
        Ireneusz Bojanowski  
    
Sesję rozpoczęto o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:50. 
 

Na ogólną ilość 21 radnych udział w sesji wzięło 19 radnych zgodnie z dołączoną listą obecności. 
 
 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni: 
1. Zbigniew Krzoska 
2. Wiesław Lipski 
 

W sesji równie Ŝ udział wzi ęli: 
1. Marek Jankowski      – Burmistrz Czerska 
2. Jan Gliszczyński      – Zastępca Burmistrza  
3. Jolanta Skuczyńska     – Skarbnik Gminy 
4. Grzegorz Zabrocki      – Sekretarz Gminy  
5. Andrzej Sabiniarz       – Radny Powiatowy  
6. Jarosław Schumacher     – Radny Powiatowy 
7. Jarosław Szwil      – Komendant SM 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli przedstawiciele klubów sportowych z terenu Gminy Czersk, kierownicy 
ośrodków kultury, naczelnicy wydziałów UM, przewodniczący jednostek pomocniczych oraz 
przedstawiciele mediów.  

 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 
4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.  
6. Informacja o wykonaniu budŜetu za trzy kwartały 2011 roku. 
7. Informacja na temat działalności w zakresie sportu, turystyki i promocji na terenie Gminy. 
8. Informacja o funkcjonowaniu gminnych instytucji kultury. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zaliczenia ulic do kategorii dróg gminnych – XII/78/11,  
b) wyraŜenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Czersk od Skarbu Państwa prawa 

własności nieruchomości wykorzystanej, jako część Parku Borowiackiego przy Al. 1000 – lecia  
w Czersku – XII/79/11,  

c) obniŜenia ceny  skupu 1 kwintala Ŝyta dla celów wymiaru podatku rolnego – XII/80/11,  



 

 

 

 

d) określenia wzoru formularza deklaracji i informacji w sprawie podatku od nieruchomości, podatku 
rolnego i leśnego – XII/81/11,  

e) zmiany Uchwały Nr III/10/10 Rady Miejskiej w Czersku z dnia 30 grudnia 2010 w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Czersk na 
rok 2011 – XII/82/11,  

f) zmiany Uchwały nr XIII/92/07 w sprawie zasad zbywania lokali mieszkalnych stanowiących 
własność Gminy Czersk – XII/83/11,  

g) zatwierdzenia zaktualizowanego Planu Odnowy Miejscowości Gotelp na lata 2010 – 2017            
– XII/84/11,  

h) zatwierdzenia zaktualizowanego Planu Odnowy Miejscowości Odry na lata 2009 – 2017  
– XII/85/11,  

i) programu i trybu współpracy Gminy Czersk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na rok 2012 – XII/86/11,  

j) zmiany uchwały budŜetowej na 2011 rok – XII/87/11,  
k) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Czersk na lata 2011 – 2025 – XII/88/11. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie sesji.  
 

--------------------------------------------------- 
 
Przebieg sesji 
 
Do pkt. 1 
 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Czersku Ireneusz Bojanowski. Przywitał 
przybyłych radnych, zaproszonych gości oraz stwierdził prawomocność posiedzenia Rady. Nadmienił, Ŝe 
w sesji uczestniczy 19 radnych, co daje quorum do podejmowania prawomocnych uchwał oraz wniosków.  
 
Do pkt. 2 

 
Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski nadmienił, Ŝe porządek obrad został dostarczony 

radnym wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję Rady, w związku z czym poprosił o zgłaszanie 
ewentualnych uwag.  
 
 śadnych uwag nie zgłoszono. 
 
Do pkt. 3 

 
W związku z tym, Ŝe Ŝadnych uwag nie wniesiono, Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski 

poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. W wyniku głosowania, w którym brało udział 19 radnych, 
Rada przy głosach 18 „za” i 1 „wstrzymującym się” przyjęła protokół. 
 
Do pkt. 4 

 
Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski nadmienił, Ŝe sprawozdanie z pracy Burmistrza  

w okresie między sesjami otrzymali wszyscy radni. Temat ten był przedmiotem posiedzeń komisji,  
w związku z czym w pierwszej kolejności poprosił o stanowiska komisji. 
Komisje sprawozdanie przyjęły do wiadomości. 
 
Burmistrz Marek Jankowski –  Panie Przewodniczący, Szanowna Rado! Zgodnie z informacją udzieloną 
na Komisji, deklarowałem przedstawienie informacji nt. zimowego utrzymania. W tej kwestii niniejszym 
chciałbym przedstawić tutaj informacje. OtóŜ 05.10. została ogłoszona oferta przetargowa i mogę 



 

 

 

 

powiedzieć nawet miejscowościami, Ŝe wystartowało 5 firm, 4 jak gdyby zostały wyłonione w drodze 
przetargu i ci wykonawcy będą realizowali odśnieŜanie w okresie zimowym. Jest to firma „Pozorski sp. 
cyw.”, PPH „Antom”, Stolarstwo – Ciesielstwo Tadeusz Kosiedowski (to dotyczy Rytla) i Zakład Usług 
Leśnych Tadeusz Lewandowski. To są 4 firmy, które na terenie całej Gminy i w kolejności, moŜe po kolei, 
Ŝeby była tutaj jasność: Będźmierowice – firma „Pozorski”, Gotelp – „Antom”, Gutowiec – „Pozorski”, 
Klaskawa – „Pozorski”, KrzyŜ – „Pozorski”, Kurcze – „Pozorski”, Lipki – „Pozorski”, Łąg – Kolonia  
– „Antom”, Łąg – „Pozorski”, Łubna – „Antom”, Malachin – „Antom”, Mokre – „Antom”, Mosna  
– „Pozorski”, Odry – ZUL Lewandowski, Rytel – Tadeusz Kosiedowski, Wieck – ZUL, Zapędowo  
– „Pozorski”, Złotowo – „Pozorski”. Drogi gminne – „Pozorski”, tu były 2 oferty. Wygrała firma Pana 
Pozorskiego. Chodniki, parkingi gminne w Czersku – równieŜ firma „Pozorski”. Chcę powiedzieć, 
poniewaŜ teŜ były wątpliwości co do monitorowania tych usług, chciałbym jeden akapit przedstawić ze 
Specyfikacji Istotnych Warunków Zamówienia, Ŝe „raporty pracy sprzętu potwierdzone przez sołtysów lub 
osoby upowaŜnione w Urzędzie”. To jest ustalone. Te osoby te wykazy dostaną, równieŜ sołtysi. Chcę teŜ 
powiedzieć, Ŝe jeśli chodzi o samo rozpoczynanie, to nie na sygnał, a kaŜdy kierowca, który będzie 
realizował, musi samodzielnie podejmować takie decyzje, chyba Ŝe są sytuacje konfliktowe albo 
wątpliwe, to wtedy albo na wniosek sołtysa bądź pracownika Urzędu. TakŜe jeŜeli Państwo będziecie 
mieli pytania ewentualnie do tej części, to bardzo proszę, natomiast w 100% jest akcja przygotowana.  
  
 śadnych uwag nie zgłoszono. 
 
Do pkt. 5 
 
Radny Zbigniew Gru źliński – Panie Burmistrzu! Miałbym trzy naglące sprawy. Pierwsza sprawa dotyczy 
Zarządu Dróg Powiatowych. Chodzi o wyczyszczenie studzienek, one są pozapychane liśćmi i wody co 
prawda nie ma w tej chwili, nie ma takich opadów, Ŝeby naglić na teraz, ale są zapowiadane deszcze  
i będzie niestety problem, bo te wody nie będą odpływały. Następna sprawa dotyczy niestety dalszych 
skarg słynnej dyskoteki. Mieszkańcy w dalszym ciągu skarŜą się, Ŝe po dyskotece na zewnątrz są burdy, 
hałasy, mało tego jakieś wyzwiska na klatkach itd., więc tutaj prosiłbym o interwencję. Chciałbym się 
równieŜ zapytać, czy obowiązuje regulamin odnośnie budowy, albo inaczej, zakazu budowy w mieście 
płotów z tzw. betonu. Tutaj mieszkańcy równieŜ mi zgłosili, Ŝe tuŜ przed parkiem, jednym z parków, 
buduje się hurtownia, jakiś sklep i niestety od ul. 21 Lutego jest stawiany niezbyt piękny płot betonowy.     
Radny Czesław Niesiołowski – Panie Burmistrzu! Mam dzisiaj 2 zapytania. Mieszkańcy ul. Pomorskiej 
prosili mnie, abym zapytał Pana Burmistrza, jak zamierza rozwiązać sprawę tej pierwszej najwaŜniejszej 
lampy na ul Ferensa. Ona powinna oświetlać skrzyŜowanie ul. Ferensa z Pomorską. Jest tam przejście 
dla pieszych, jest teŜ wjazd do bramy Spółdzielni Inwalidów. Ta lampa od początku nie świeci i jak udało 
mi się dowiedzieć, nie będzie świeciła, bo jest źle zaprojektowana. Jest tam bezpośrednie sąsiedztwo 
wysokiego napięcia, jest tam linia wysokiego napięcia i ona jest zbyt wysoka, by mogła być uruchomiona. 
Jeden z fachowców sugerował, Ŝe moŜna ją albo skrócić albo zainstalować tam lampę tzw. chodnikową 
lub teŜ przenieść w inne miejsce. Właśnie na prośbę mieszkańców chciałbym zapytać, kiedy ona zacznie 
świecić? Bo to jest naprawdę najwaŜniejsza lampa na tej ulicy. Druga sprawa: jeden z mieszkańców 
naszej Gminy przedstawił mi taki problem. Jechał w kierunku Śliwic. Na wyjeździe z Czerska wjechał  
w miejscowość Złotowo oznakowaną zieloną tablicą, bez dodatkowych znaków. Został ukarany, bo jechał 
z szybkością 69 km/h. Zapytał mnie, czy słusznie został ukarany. Oczywiście powiedziałem, ze zgodnie  
z moją wiedzą, nie. Miejscowości, które są oznakowane zieloną tablicą, nie obowiązuje ograniczenie  
50 km/h. Oczywiście mogę się mylić. Ja bym prosił o odpowiedzi na te moje zapytania na piśmie. 
Dziękuję.        
Radna Dorota Ropi ńska – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu! Na jednej z sesji w ramach 
interpelacji prosiłam o uzupełnienie huśtawek dla najmłodszych dzieci. Chodzi o plac zabaw w Rytlu. No 
niestety ta huśtawka się nie pojawiła, niemniej jednak pozostałe przedmioty znajdujące się na placu 
zabaw, zostały uszkodzone, po prostu są połamane. Miałabym taką serdeczną prośbę, aby dokonać 
przeglądu tych urządzeń i ewentualnie te, które są zniszczone, wymienić, na te, które będą spełniały 
wymogi. Dziękuję bardzo.   



 

 

 

 

Radny Edward Plata – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu! Sprawa dotyczy pracy 
StraŜy Miejskiej. Chciałbym się zapytać, jak przedstawia się proporcjonalnie róŜnica w nakładaniu 
mandatów czy sankcji karnych za wykroczenia prędkości z porównywalnym przeciwko porządkowi. To 
jest jedno pytanie. Drugie pytanie związane z tą sprawą do Pana Burmistrza. Mianowicie, gdyby StraŜy 
Miejskiej zostały zabrane kompetencje w uŜywaniu urządzeń radarowych, czy StraŜ Miejska dalej by była 
utrzymywana do celów porządkowych? Dziękuję 
Radny Krzysztof Majer – Panie Burmistrzu, Wysoka Rado! Mam taką interpelację odnośnie drogi 
betonowej. Jest to droga naleŜąca do Nadleśnictwa, ona była 14 lat temu naprawiana, biegnąca od drogi 
22 w kierunku KrzyŜa. To jest droga wzdłuŜ torów, to jest betonowa droga, ona była 14 lat temu 
naprawiana. Ona biegnie do dworca kolejowego w Gutowcu i jest tam kilka przełomów takich, które by 
naleŜało naprawić, ale najwaŜniejszy odcinek, jak się kończy las, w kierunku samego dworca i parkingu 
przy dworcu, to jest odcinek ok. 200 m. Jest tam kilka naprawdę duŜych dziur, Ŝeby po prostu  
w przyszłym roku na wiosnę zrobić to, bo ludzie dojeŜdŜając do pracy, naprawdę uszkadzają sobie 
samochody na tych nierównościach. To jest jedna rzecz. Druga rzecz. Dostaliśmy na Komisji projekt 
uchwały Powiatu odnośnie kategorii dróg. Według mnie jest to decyzja podjęta jednostronnie przez 
Powiat bez konsultacji z nami, bo my jesteśmy juŜ na tym stratni. Dlaczego tak mówię, Ŝe jesteśmy na 
tym stratni? Wszelkie drogi powiatowe, wszelki remont, naprawy było w ich gestii. W tej chwili oni sobie 
jednostronnie zaliczyli, Ŝe w kategorii 3A 50% dołoŜą oni środków, a 50% jak chcemy mieć utwardzone, 
to winna dołoŜyć Gmina. Według mnie jest to trochę niepowaŜne, bo jeŜeli chcieli coś takiego 
wynegocjować i uchwalić to i tak powinni się zapytać samorządu, jak my się do tego ustosunkowujemy, 
bo za 2, 3 lata musi być budŜet zbilansowany i nie będzie nas stać na naprawy i remonty dróg, o które 
powiat się tą uchwałą właśnie wymiguje. Ja chciałbym się dowiedzieć, czy był jakiś problem, czy się 
zgadzamy na wykaz tych dróg powiatu, bo było zapewniane na sesji, Ŝe dobrze współpracujemy  
z powiatem, ale ta uchwała pokazuje akurat coś innego według mnie.   
Radny Jan Mania – Panie Burmistrzu! Ja chciałbym ponownie zapytać, co z realizacją oświetlenia  
w Ustroniu? Tam chodzi o jedną lampę, o której juŜ niejednokrotnie rozmawialiśmy kilka miesięcy temu. 
Otrzymałem wtedy odpowiedź od Pana Burmistrza i od Pana Naczelnika Kruta równieŜ, Ŝe to będzie 
zrealizowane w tym roku, no ale rok się kończy. Stąd moje pytanie. Dziękuję.     
 
Do pkt. 6 
 
 Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski przedstawił informację o wykonaniu budŜetu za trzy 
kwartały 2011 roku. Temat ten był przedmiotem posiedzeń komisji, w związku z czym w pierwszej 
kolejności poprosił o stanowiska komisji. 
Komisje informację przyjęły do wiadomości. 
 
 śadnych uwag nie zgłoszono. 
 
Do pkt. 7 
 
 Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski przedstawił informację na temat działalności  
w zakresie sportu, turystyki i promocji na terenie Gminy. Temat ten był przedmiotem posiedzeń komisji,  
w związku z czym w pierwszej kolejności poprosił o stanowiska komisji. 
Komisje informację przyjęły do wiadomości. 
 
Radny Zbigniew Gru źliński – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! OtóŜ z materiałów, które Ŝeśmy 
otrzymali, wynika jasno, Ŝe promocja naszej Gminy jest w dalszym ciągu prowadzona jakby dwutorowo. 
Pierwszy tor to tzw. suchy tor, jak ja na niego mówię, drugi tor jest bardziej rozszerzony i tutaj do plusów 
mógłbym zaliczyć zgłoszenie naszych obiektów do „Pereł Pomorza”, promocja na zewnątrz, poprzez 
drukowanie ulotek oraz na Facebooku i promocja turystyczna na zewnętrznych domenach. In plus 
równieŜ naleŜy powiedzieć, Ŝe bardzo dobrą promocją jest „Święto Pstrąga” organizowane i w Rytlu  
i w innej miejscowości. Ale chciałbym się skupić na tym, Ŝe część turystów, którzy tutaj przyjeŜdŜają do 
naszej Gminy, to są turyści, którzy juŜ o tej Gminie wiedzą, coś wiedzą, przynajmniej coś wiedzą. Ten, 



 

 

 

 

który nic nie wie, praktycznie do tej Gminy nie trafi, moŜe przez przypadek lub tzw. pantoflową drogą. Ja 
chciałbym Państwu przedstawić tutaj, ja juŜ o tym kiedyś mówiłem, wydawnictwo Pascala. To 
wydawnictwo proszę Państwa promuje wszystkie miejscowości, które są zgłoszone do tego 
wydawnictwa. To jest „Polska na weekend”, akurat przyniosłem, i „Polska na narty”. Istnieje szereg 
innych ksiąŜek tego wydawnictwa: „Polska na rower”, „Polska turystyczna” itd. OtóŜ jedna strona, 
sprawdzałem, jedna strona informacji o danej gminie to jest około 7 – 8 tys. zł, ze zdjęciami moŜe być 
nawet do 12 tys. zł , ale tu akurat u nas będzie jedna strona, moŜe dwie. Czy to się opłaca? Ja myślę, Ŝe 
bardziej opłacalnej inwestycji nie będzie, jak zainwestowanie właśnie w to wydawnictwo. To znaczy nie 
promować to wydawnictwo, tylko wykupienie strony i umieszczenie informacji o naszej Gminie. Dlaczego 
tak mówię? OtóŜ proszę Państwa tę ksiąŜkę kupi ktoś, kto jest naprawdę zainteresowany i kto kupuje 
odpowiednie oferty. Gdybyśmy załoŜyli, Ŝe wszystkie materiały, które Gmina wydrukuje i rozprowadza tu 
na terenie miasta i Gminy oraz na innych imprezach typu targi, to śmiem powiedzieć, Ŝe nigdy nie dotrze 
się do tylu czytelników, tylu zainteresowanych ludzi, jak przez takie wydawnictwo. Dlaczego? Nakład jest 
ponad 100 tys., do tego dochodzą cały czas dodrukowania, poniewaŜ ta ksiąŜka jest, powiem szczerze, 
bardzo cięŜko ją kupić, naprawdę trzeba się nachodzić, w duŜych księgarniach, Ŝeby ją kupić. Ona jest 
rozchwytywana. Dlaczego? Dlatego, Ŝe jest tu szereg informacji o Gminie i o obiektach turystycznych  
i o tym, co moŜna zwiedzić, gdzie moŜna dobrze zjeść, gdzie moŜna poszukać noclegów, są podawane 
ceny, telefony, adresy. Praktycznie wszystko, co turysta chciałby wiedzieć. Myślę, Ŝe tutaj ukłon do Pana 
Burmistrza oraz osoby odpowiedzialnej za promocję, Ŝe naleŜałoby rozwaŜyć tutaj naprawdę 
zamieszczenie naszej informacji na takich oto ksiąŜkach. One trafią do ludzi zainteresowanych. Na 
pewno część turystów tutaj do nas przyjedzie. To wszystko.    
Zastępca Burmistrza Jan Gliszczy ński – ja tylko króciutko. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado!. 
Chciałbym rzeczywiście potwierdzić, wydawnictwa Pascala dla turystów i ludzi obeznanych  
z zagadnieniem są jednym z najlepszych. To potwierdzam, bo kiedyś o tym teŜ rozmawialiśmy  
i rozwaŜaliśmy, bo Pan radny był łaskaw kiedyś w przeszłości o tym wspominać. RozwaŜaliśmy to. Chcę 
zaznaczyć, Ŝe z tej puli środków, które wydajemy na promocję Gminy, to jest to kilkadziesiąt tysięcy 
rocznie, czyli nieduŜo, bo kampanie promocyjne miast, równieŜ małych miast, które chwalą się swoimi 
dokonaniami, często z udziałem telewizji czy innych środków oczywiście masowego przekazu, kosztują 
setki, wiele setek tysięcy złotych, ale powiedzmy, Ŝe będziemy się obracać wokół naszych realiów. Więc 
rozwaŜaliśmy to i na razie nie podjęliśmy tej słusznej skądinąd inicjatywy, poniewaŜ sporo wydawnictw,  
w jakich uczestniczymy, bądź które realizujemy, to są wydawnictwa wynikające ze współpracy, bądź 
indywidualne nasze gminne. OtóŜ nakład jednorazowy naszego foldera, który drukujemy zaledwie  
w tysiącu egzemplarzy, kiedy go nowelizujemy, to jest co najmniej 10-12 tys. zł dzisiaj, czyli teŜ spory 
koszt, a jest wydawnictwo jednak indywidualne, tak zwana mówiąc brzydko „rozdawajka”  na targach na 
przykład, czy w naszych interesujących miejscach. Natomiast mamy teŜ wydawnictwa partnerskie, 
rekomendowane np. przez Marszałka Województwa, czy przez grupy gmin, powiatów, kiedy czasem to 
trudno nawet odmówić i nie wejść do propozycji takiego wydawnictwa, kiedy np. Tucholski Park 
Krajobrazowy przygotowuje album fotograficzny związany z rezerwatem biosfery Bory Tucholskie  
i równieŜ zdjęcia z naszego terenu publikuje. Trudno nie uczestniczyć wraz z powiatem w wydawnictwie 
albumu np. „Skarby ziemi chojnickiej”. ChociaŜby symbolicznie czasami uczestniczyć. Stąd teŜ to 
powoduje, Ŝe tych naszych środków do swobodnego dysponowania np. na tego typu inicjatywy, juŜ jest 
od razu znacznie mniej. Ale myślę, Ŝe z początkiem roku 2012 ponownie rozwaŜymy i jeŜeli zmieści to 
nam się w tym, to ja osobiście nie mam absolutnie nic przeciwko temu, Ŝebyśmy zaistnieli w tego typu, 
naprawdę cennym wydawnictwie.  
Radny Edward Plata – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Ja skupiłem się nad klubem działającym 
przy Zespole Szkół Specjalnych w Czersku. Skorzystam, Ŝe Pan Fidurski jest na sali. Przy tej szkole 
działają cztery sekcje: sekcja lekkiej atletyki, sekcja tenisa stołowego, sekcja Ŝeglarska, sekcja piłki 
ręcznej. Te cztery sekcje są. Natomiast do czego zmierzam. Nie ma zdania ani Ŝadnej informacji  
o działalności sekcji piłki ręcznej. Natomiast jest sporo o działalności, nie wiem, sekcji chyba nie, przecieŜ 
sekcji piłki noŜnej nie ma i nawet są takie sytuacje, uczniowie, tak mi się wydaje, grający w piłkę noŜną 
zostali nagrodzeni na wniosek szkoły po 1500 zł kaŜdy, która sekcja nie istnieje. Druga sprawa.  
W informacji tej jest następujące sformułowanie: „W działalność klubu na stałe wpisała się pomoc gronu 
pedagogicznemu wspierająca róŜne jego inicjatywy. Pomoc tylko w tym semestrze wynosiła ponad  



 

 

 

 

5000 zł. MoŜliwe to było dzięki środkom pozyskanym głównie z tytułu 1% odpisu.” Ja czytałem taką 
informację na początku tego roku w Wizji Lokalnej, gdzie Pan Fidurski się zgłaszał, ale myślałem, Ŝe 
miało to dotyczyć szczególnie działalności sekcji sportowej, a nie na pomoc gronu pedagogicznemu. 
Druga sprawa, która mnie będzie interesowała: jak przebiegają w tej szkole badania lekarskie 
zawodników, bo jak tutaj stwierdzono na początku: „Klub działa w Zespole Szkół Specjalnych w Czersku, 
zajmuje się szkoleniem chętnej młodzieŜy, dzieci, która chce bawić się w sport”. Proszę Państwa, to nie 
jest zabawa, to są powaŜne, wyczynowe sprawy. O ile zawodniczka daje z siebie wszystko np. w biegach 
przełajowych na 1,5 km i przy mecie pada, to to nie jest zabawa. Druga sprawa. Akurat jestem w tym 
temacie trochę zorientowany, bo dotyczy to mojej wychowanki, która jest w lekkoatletyce dość dobra i do 
Pana Fidurskiego mam pytanie: jak przebiegają przygotowania tych zawodników do ewentualnych 
zawodów? Dziękuję.       
Radny Piotr Kosobucki – Wysoka Rado! Mam pytanie co do funkcjonowania stowarzyszenia „Lepsze 
Jutro”. Pochyliłem się troszeczkę nad literaturą działania stowarzyszeń i klubów i zmartwił mnie właściwie 
fakt, Ŝe nie wiem, z czego to wynika, bo być moŜe jest tam jakieś nieporozumienie, brak kontaktu 
rozumiem tutaj z przedstawicielem, z kimś z zarządu, z członkiem zarządu, brak moŜliwości kontroli 
zadań dofinansowania tych działań, które mają ewentualne miejsce. Być moŜe wyjaśnimy to bardzo 
szybko, być moŜe nie zostało to umieszczone. Druga sprawa. A propos promocji naszego miasta. JuŜ 
rozmawialiśmy na Komisji Oświaty. To była moja propozycja taka, sądzę, Ŝe teŜ bardzo cenna i ciekawa, 
jeśli chodzi o promocję czegoś, co z naszym miastem od lat miało związek. Chodzi o stolarstwo. Nie ma 
u nas w naszej Gminie ani muzeum, ani izby pamięci. Dowiedziałem się, Ŝe Ŝeby muzeum zaistniało 
muszą być badania naukowe, ale nie ma miejsca, gdzie stare rzemiosło stolarskie mogło by być u nas  
w jakiś sposób prezentowane. Jest to zawód, tak szczerze mówiąc, tak mi się wydaje coraz częściej 
wykonywany technologią coraz bardziej nowoczesną, nowoczesnym sprzętem, są specjalne urządzenia. 
Ale jeśli chodzi o fachowych mistrzów stolarskich, którzy nie ma się co oszukiwać, wymierają, są 
rzemieślnikami i zbudować, stworzyć jakieś miejsce do promocji tego rzemiosła, tego starego rzemiosła 
stolarskiego, gdzie uŜywane byłyby stare strugi, dłuta, stary sprzęt. Wiem, Ŝe są takie osoby, kiedyś 
pracujące w Meblostylu. To są osoby często juŜ starsze, będące juŜ teŜ na emeryturze, ale posiadają 
taką wiedzę i mam pytanie, czy my jako miasto bylibyśmy w stanie coś takiego stworzyć? Dziękuję 
uprzejmie.      
Radny Czesław Niesiołowski – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado! Dobrze się stało, Ŝe radny 
Kosobucki o to zapytał, poniewaŜ rzeczywiście brzmi to groźnie, tak jak to zostało napisane. Ja mogę po 
krótce wyjaśnić. Po pierwsze, nie sprawdziło się to, co mówił radny Kucharski, Ŝe ci którzy pracują za 
darmo, pracują najlepiej. JuŜ wszyscy się wycofali, nikt nie chce za darmo dalej pracować. Gdy  
w 2011 roku dowiedzieli się, Ŝe nie dostaną nic, zero dotacji, kiedy się dowiedzieli, Ŝe oprócz tego, Ŝe 
mają za darmo pracować, to mają jeszcze z domu przynosić jakieś drobiazgi jak kawa, to się wszyscy 
wycofali. Trudno się dziwić. Więc stąd pewnie problem ze skontaktowaniem się z zarządem. Prezes 
Berendt teŜ się wycofał, bo oprócz tego, Ŝe za darmo pracował, to jeszcze musiał pokryć z własnej 
kieszeni niektóre rachunki za 2010 rok, które zostały zakwestionowane. Trudno się dziwić, Ŝe teŜ się 
wycofał. Dlatego „Lepsze Jutro” jest jakby w uśpieniu i stąd pewnie problem ze skontaktowaniem. 
Finansowo wszystko gra, poniewaŜ jest przedstawiciel w Gminie, który te rachunki prowadzi, kontroluje 
bardzo dokładnie i budŜet za 2010 rok został zamknięty. To tyle moŜe w tej kwestii.     
Jarosław Fidurski (MUKS „Razem”) – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni! 
Odpowiadając, moŜe postaram się odpowiedzieć na wszystkie pytania Pana Platy. Zacznę moŜe od 
początku. Jeśli chodzi o te cztery sekcje, dlaczego nie ma w sukcesach wymienionych działań sekcji piłki 
ręcznej. JuŜ odpowiadam. Sekcja ta została załoŜona na prośbę paru chłopaków ze szkoły, którzy 
zauroczeni sukcesem, jaki odniosła nasza kadra na Mistrzostwach Świata w Niemczech, gdzie zajęliśmy 
drugie miejsce, poprosili mnie, czy u nas nie mogłaby powstać taka sekcja, się zgodziłem. Co było 
wynikiem tego? Wynikiem tego było to, Ŝe klub mógł przy załoŜeniu tej sekcji wystąpić z wnioskiem do 
Związku Piłki Ręcznej i do Ministerstwa o sprzęt sportowy typu komplet bramek, komplet piłek, gdzie była 
i jest moŜliwość, Ŝe te bramki stoją teraz na osiedlu przy boisku, które zostało teraz na jesień oddane  
i moŜna z tego korzystać. Sekcja ta działa. MoŜe nie w takim wymiarze, jak oczekiwali uczniowie i ja, ale 
paru chłopaków coś tam robi, głównie to się wszystko odbywa na lekcjach. Niektórzy zawodnicy,  
w zeszłym roku była taka sytuacja, po raz pierwszy jeden zawodnik wyjechał reprezentować nasze 



 

 

 

 

województwo ma mistrzostwach Polski. Nie ma tego w materiałach, przepraszam. To jest, jeśli chodzi  
o sekcję piłki ręcznej. Dlaczego jest tyle sukcesów piłki noŜnej? Wiadomo, jeŜeli ktoś coś uprawia, czy to 
jest lekkoatletyka, bo w tym sprawozdaniu jest wymienionych z lekkoatletyki kilkunastu zawodników  piłki 
noŜnej, generalnie to są ci sami uczniowie. JeŜeli coś robi z lekkiej, to potrafi teŜ równieŜ grać w piłkę 
noŜną. No nie mamy tylu uczniów w naszej szkole, Ŝeby do kaŜdej sekcji przypisać innych ucznia. Piłka 
noŜna jest popularna no nie tylko w naszej Gminie, nie tylko w naszej szkole, ale i w całej Polsce.  
A odnieść sukces w piłce noŜnej, jeŜeli chodzi o niepełnosprawnych, jest naprawdę trudno. Cieszę się 
bardzo, Ŝe posiadamy takich zawodników w naszej szkole. Dlatego jest tyle tych sukcesów w dziedzinie 
piłki noŜnej. Następne pytanie dotyczyło, miało dotyczyć, przeczytam jeszcze raz: „w działalność klubu na 
stałe wpisała się pomoc gronu pedagogicznemu”, tu moŜe powinien być przecinek, tego przecinka 
zabrakło, „wspierająca róŜne jego inicjatywy”. Czyli coś grono wymyśla, np. chce zorganizować jakąś 
wycieczkę. Do naszej szkoły chodzą ubogie dzieci. Nie stać ich na sfinansowanie takich wycieczek, jak 
jest to innych szkołach, gdzie rodzice płacą po 100 zł. U nas w szkole wyciągnąć od dziecka 10 zł to jest 
naprawdę trudno. Dlatego jest taka zasada, Ŝe jest ten odpis 1%, moŜe nawet połowa tego odpisu, z tego 
przychodu pochodzi od nauczycieli z naszej szkoły. Przyjąłem taką zasadę, niech nauczyciele ten odpis 
robią, dlatego klub ich wspiera. MoŜe jednak pan Radny Plata nie tak zrozumiał, jak ja bym chciał, Ŝeby 
to zrozumiał. Jakie są inicjatywy tego grona pedagogicznego. Tak jak wspomniałem: wycieczki klasowe, 
wyjazdy na basen, co się łączy z zakupieniem biletów, opłaceniem transportu, zakup nagród na Przegląd 
Form Teatralnych, finansowa pomoc w przygotowaniu w tym roku uroczystości otwarcia szkoły, gdzie 
była wielka uroczystość. Naprawdę szkoły nie było stać, Ŝeby coś zrobić. Klub pomógł. Niedawno 
uroczystość miała „jedynka”, Klub zakupił prezenty na to 45-lecie. Podobnie dofinansowuje wyjazdy 
olimpiad specjalnych. Kolega Sławomir Sikora moŜe potwierdzić, Ŝe ten 1% odpis, gdzie członkowie 
olimpiad specjalnych przekazywali na konto pomorskiego oddziału olimpiad specjalnych, nie zawsze 
trafiały tutaj z powrotem do sekcji „Bratek”. Mamy ułatwienie, oni wpłacają na Klub, ja wiem, ile oni 
wpłacili, oni z tego korzystają (na wyjazdy). Ostatnio Klub kupił teŜ, dzięki temu 1%, dla wszystkich dzieci 
obuwie sportowe. Mamy nową salę, wszyscy mogą ćwiczyć, bo nie wiem, czy byśmy się kiedykolwiek 
doczekali, Ŝe kaŜde dziecko zakupiłoby obuwie sportowe, Ŝeby móc wejść na nową salę. Finansujemy 
równieŜ otwarcie sezonu Ŝeglarskiego, zakończenie sezonu Ŝeglarskiego. To się wiąŜe z transportem, 
zakupieniem jakiś nagród dla najlepszych zawodników, organizacją ogniska. To tyle. Jeśli są jeszcze 
pytania, to bardzo chętnie udzielę odpowiedzi.         
Radny Edward Plata – przepraszam, pytałem jeszcze o badania lekarskie i przygotowywanie dzieci.  
Jarosław Fidurski (MUKS „Razem”) – na ostatnim posiedzeniu Komisji była troszeczkę burza z powodu 
badań lekarskich. Wiemy, Ŝe jeŜeli dziecko wyjeŜdŜa na zawody jednodniowe, to wystarczy lekarz 
rodzinny. JeŜeli te zawody są juŜ zgłoszone do Ligii, no my w Ŝadnej lidze nie uczestniczymy, to wtedy 
wówczas musi wystawić lekarz sportowy, badanie jest waŜne pół roku. Na jednorazowe zawody 
wystarczy lekarz rodzinny.   
Radny Edward Plata – ale czy w ogóle takie badania mają miejsce?  
Jarosław Fidurski (MUKS „Razem”) – tak 
Radny Edward Plata – ja pierwsze słyszę. Mam wychowankę, która 3 lata reprezentuje tą szkołę i ani 
razu nie była badana. To jest dla mnie zaskoczeniem, 3 lata reprezentuje i to na Mistrzostwach Polski. 
Jarosław Figurski (MUKS „Razem”) – moŜe nie wiem, osobiście ja z nią do lekarza nie chodzę. Być 
moŜe w jakiś sposób to jest załatwiane tam na miejscu, Ŝe tam jest lekarz i podpisuje zgodę.   
Radny Edward Plata – w informacji, jaką Pan Fidurski przedstawił, pisze: „Treningi ww. zespołów 
odbywają się w ramach zajęć sportowych i art. 42 Karty Nauczyciela. Zajęcia prowadzone są przez 
wykwalifikowaną kadrę trenersko – instruktorską.” Ludzie, chyba kadra wykwalifikowana wie, co ma robić. 
Dopuszcza się do zawodów dziecko, tym bardziej ze szkoły specjalnej, gdzie wiemy, Ŝe te dzieci juŜ nie 
raz są pokrzywdzone przez los, bez badań lekarskich i mają dać z siebie wszystko?! Niestety, tego ja nie 
rozumiem.   
Przewodnicz ący Rady Ireneusz Bojanowski – Panie Radny, Pan twierdził, Ŝe nie ma badań, a Pan 
Fidurski twierdzi, Ŝe są badania. Sprawa jest do wyjaśnienia. Proszę to sprawdzić dokładnie i będzie Pan 
dokładnie wiedział.    



 

 

 

 

Jarosław Fidurski (MUKS „Razem”) – kolega Piotr Fryca mi tutaj podpowiedział, moŜe nie jestem na 
bieŜąco, staram się być, ale moŜe nie nadąŜam, Ŝe na zawody takie jednorazowe wystarczy podpis 
nauczyciela, Ŝe wie, Ŝe dziecko jest zdrowe.  
Radny Edward Plata – to Pan o tym nie wie, tylko kolega tu podpowiada?  
Jarosław Fidurski (MUKS „Razem”) – powiedziałem, ze moŜe nie jestem na bieŜąco i nie nadąŜam. 
Przewodnicz ący Rady Ireneusz Bojanowski – dobrze, zamykam dyskusję na ten temat.  
Burmistrz Marek Jankowski – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado! Ja bym się chciał odnieść do 
dwóch kwestii. Pierwsze to Stowarzyszenie „Lepsze Jutro” i tutaj inicjatywa utworzenia muzeum bądź 
izby, jeśli chodzi o narzędzia stolarskie i w ogóle stolarstwo w Gminie Czersk. Jeśli chodzi  
o Stowarzyszenie „Lepsze Jutro”, to myślę, Ŝe jest pewne niezrozumienie. OtóŜ te dokumenty z dotacji 
zostały przedstawione i nikt tego nie podwaŜa. Natomiast nie ma moŜliwości sprawdzenia tego 
sprawozdania, poniewaŜ nie ma moŜliwości skontaktowania się z osobami. Tutaj przedstawienie przez 
Pana radnego Niesiołowskiego, w takim kształcie, Ŝe członkowie „Lepszego Jutra”, prezes Berendt 
musiał z własnych pieniędzy dokładać, to myślę, Ŝe na skutek jak gdyby niedostosowania się do 
przepisów czy do zasad rozliczania dotacji. Dotacja jest przeznaczona na wykonywanie określonych 
zadań. JeŜeli są wydatki poczynione, a nie zakwalifikowane w ramach jakby udzielonej dotacji, no to 
wtedy ktoś musi za to zapłacić, jest osoba odpowiedzialna. Osobą odpowiedzialną w takim układzie jest 
albo prezes albo inny członek zarządu. Tutaj myślę, Ŝe to o to chodzi i cały czas myślę, Ŝe my wracamy 
do tego stowarzyszenia. Natomiast cały czas myślę, Ŝe jest problem jak gdyby z funkcjonowaniem i ze 
zrozumieniem idei prowadzenia czy uzyskiwania dotacji na przedsięwzięcia, które stowarzyszenia 
realizują. TeŜ nie było pieniędzy w 2011 roku na skutek tego, Ŝe nie było rozliczenia za 2010. Tak jak to 
przedstawia Pan Radny to wynika, Ŝe ktoś, jak gdyby, Ŝe krzywdzimy „Lepsze Jutro”, a to tak akurat nie 
wygląda. Najpierw jest wymagane rozliczenie, bo jeśli nie ma rozliczenia, to automatycznie wypada  
z procedury konkursowej udzielenia dotacji. To moŜe tyle. Jeśli chodzi o inicjatywę tutaj przedstawioną 
przez Pana radnego Kosobuckiego, to powiem, Ŝe takie próby były juŜ wcześniej. Były takie dwie sprawy, 
m.in. wyrobów stolarstwa tego czerskiego. Chyba drugi raz to było w okresie na 80-lecie nadania praw 
miejskich. Inicjatywa na pewno cenna, natomiast trzeba mieć tą świadomość, Ŝe znalezienie takiego 
miejsca to teŜ jest związane z kosztami, ale tak myślę, Ŝe tutaj odbijając piłeczkę, Ŝe skoro Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych w tej chwili jakby prowadzi wymianę praktyk zawodowych z Niemcami m.in.  
w zakresie tutaj tych podstawowych umiejętności stolarskich, to moŜe na terenie szkoły trzeba by taką 
izbę otworzyć. My byśmy się na pewno w to włączyli, bo najlepiej to by było, gdyby to funkcjonowało przy 
jakiejś instytucji, np. mogłoby przy szkole. Wtedy jak gdyby te koszty są niŜsze, niŜ w jakimś wydzielonym 
obiekcie. Ale myślę, Ŝe pomysł warty zauwaŜenie i być moŜe, Ŝe tutaj to przeanalizujemy i w taką 
inicjatywę się włączymy.         
Radny Zbigniew Gru źliński – Panie Przewodniczący! Jeśli Pan pozwoli, chciałbym się jeszcze 
ustosunkować co do turystyki, ale przede wszystkim co do róŜnych teŜ tutaj sekcji, które powstały  
i powstają przy naszych szkołach i sekcji sportowych przede wszystkim. Oprócz sekcji sportowych są 
sekcje równieŜ turystyczne, które zajmują się m.in. promowaniem naszego okręgu. OtóŜ ja się bardzo 
cieszę i chciałbym wręcz podziękować nawet wszystkim, którzy rozszerzają tą ofertę sportową w naszej 
Gminie. Dlaczego? Dlatego, Ŝe proszę Państwa nie wszystkie dzieci lubią grać w piłkę ręczną czy w piłkę 
noŜną. Nie wszystkie dzieci będą zainteresowane tym, Ŝeby grać w siatkówkę, bo nie mają nawet do tego 
odpowiednich warunków fizycznych. Kiedyś myśmy rozmawiali o tym, Ŝe trzeba zrobić coś, Ŝeby te 
dzieciaki oderwać od komputera. Siedzą po 12, po 8, po 6 godzin przy komputerze, skrzywienia 
kręgosłupa, na 100 m 20 sekund. Co będzie za 10 lat, za 15 lat z takim dzieckiem, moŜemy sobie sami 
dopowiedzieć. TakŜe sekcja lekkoatletyczna, sekcja pływacka to powinno równieŜ tutaj być bardzo 
mocno rozbudowywane. Dlaczego? Dlatego, Ŝe te dwie sekcje praktycznie rozwijają wszystkie partie 
mięśni i równieŜ kręgosłup, który jak mówią badania, około 60% dzieci ma skrzywiony. Ukłon równieŜ  
w stronę „Borowiaka”, który tworzy sekcję piłki noŜnej Ŝeńskiej. Jak się okazuje, dziewczynki są równieŜ 
zainteresowane właśnie tą dyscypliną sportu. TakŜe uwaŜam, Ŝe jak najwięcej takich inicjatyw. 
Powinniśmy wręcz takie inicjatywy chronić i przywracać, bo to dla naszych dzieci. Chcielibyśmy mieć 
społeczeństwo zdrowe, a wiadomo, Ŝe w zdrowym ciele zdrowy duch. Dziękuję bardzo.           
Radny Piotr Kosobucki – Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący! Właściwie odpowiedź uzyskałem. 
Aczkolwiek bardziej by mi chodziło nie moŜe o jakąś martwą wystawę, Ŝeby to było jednorazowo, tylko 



 

 

 

 

Ŝeby to było oŜywione, Ŝeby oŜywić to rzemiosło. Nie chciałbym z uporem maniaka, aczkolwiek  
rozumiem, Ŝe przedsięwzięcie Pana Ostoja-Lińskiego w Czarnej Wodzie, jest bardziej z jego inicjatywy, 
on to zrobił na bazie własnych pasji. Aczkolwiek chodziłoby mi o to, Ŝeby w Czersku, w naszym mieście 
powstało miejsce, gdzie byłby rzemieślnik, rzeźbiarz, który na Ŝywo potrafiłby nie tylko w zwykły dzień, 
ale nawet czy to byłaby sobota, czy to byłaby niedziela. Szkoła, izba fajnie, tylko Ŝe to zostanie 
zamknięte, nie zostanie to w jakiś sposób dla dobra publicznego gdzieś uzewnętrznione. A kto tam 
pójdzie, kto się tym zainteresuje? Osoby, które przyjeŜdŜają do Czerska, szukają jakiś fajnych miejsc. 
Sądzę, Ŝe na pewno byłyby zainteresowane. Skoro zaś nie ma u nas muzeum, nie ma takiej izby, bo jest 
to rzeczywiście trudne. Rozumiem trudność warunków lokalowych, no bo jest. Nie ma się co oszukiwać. 
My tu szukamy oszczędności, a ja tu wymyślam kolejne miejsce, gdzie coś takiego mogłoby być. 
Aczkolwiek sądzę, Ŝe takie Ŝywe miejsce, gdzie ta kultura, to rzemiosło byłoby dalej w artystyczny sposób 
przedstawiane, byłoby ciekawe i byłoby fajnym miejscem. Przepraszam, Ŝe tak do tego nawiązuję, ale 
sądzę, Ŝe to w tym kierunku miałoby zmierzać. Nie izba, nie dom kultury. Ja juŜ na Komisji Oświaty o tym 
mówiłem. Czersk ma bardzo duŜo fajnych przedsięwzięć, i nauczyciele się angaŜują i angaŜuje się 
społeczność, czy kluby sportowe. Wierzcie mi Państwo, ja jako mieszkaniec miasta dumny jestem z tego, 
Ŝe przyjeŜdŜają osoby z zewnątrz i moŜemy pochwalić się róŜnymi inicjatywami. Aczkolwiek jeŜeli 
chcemy się przejść, wskazać miejsce: tam warto pójść, tu warto pójść, to zobaczyć i mówimy właśnie:  
u nas było mnóstwo warsztatów, było duŜo powiedzmy miejsc, gdzie rzeczywiście i tartaki i rzemiosło 
stolarskie było promowane, bo Czersk jakby nie patrzeć w samym herbie ma choinki, z których moŜe być 
dumny, bo to nasze świeŜe powietrze i gdzieś ta roślinność, ten drzewostan został wykorzystany  
w technologii, bo całe mnóstwo tego dobra naszego wspólnego jakim jest drewno, gdzieś tam było 
transportowane, a bardzo duŜo produkuje się do tej pory, mimo wszystko. Dlatego chciałbym, Ŝebyśmy 
my wspólnie pomyśleli o tym, gdzie coś takiego moŜna by zrobić i czy to w ogóle ma sens. Ja sądzę, Ŝe 
ma i jeŜeli my o tym nie będziemy rozmawiali, to podejrzewam, Ŝe to ucichnie i gdzieś tam ucieknie, ale 
nie zamknąć to w pomieszczeniu, w pokoju, w izbie, klasie, Ŝeby tylko, kto chce to w godzinie od 8 do  
15 tam moŜna pójść zobaczyć. Wierzcie mi Państwo, Ŝe to nie zadziała, nie będzie funkcjonowało. 
Dziękuję bardzo.              
Przewodnicz ący Rady Ireneusz Bojanowski – Proszę Państwa, to są bardzo ciekawe inicjatywy. Ja 
ostatnio byłem na spotkaniu, bodajŜe miesiąc temu, na terenie Odrów z udziałem Pana Wicestarosty,  
z udziałem Dyrektora Muzeum Etnograficznego, którego tam juŜ mamy Filię i tam równieŜ padła ciekawa 
propozycja, w moim odczuciu, do której będziemy dalej wracać. W wąskim gronie ona co prawda 
zapadła, Ŝeby stworzyć skansen w Odrach, nawet łącznie z prowadzeniem starej chałupy i sprzęt 
rolniczy, bo teŜ tradycję mamy. To by moŜna wszystko połączyć w jednym miejscu i moim zdaniem to by 
taką ciekawą inicjatywą było. TakŜe inicjatywy są róŜne, je się wspiera i w końcu coś zapączkuje i mam 
nadzieję, Ŝe coś z tego wyjdzie, jakiś obiekt, który będzie świadczył o naszej historii. Jakby to powiedział 
prof. Kucharski: naród bez historii, to naród bez duszy.   
Radny Krzysztof Majer – Wysoka Rado! Właśnie spojrzałem na przyszłoroczny projekt budŜetu, gdzie 
finansowo nic się zwiększy w dotacji dla sportu, ale na Komisji Oświaty padła deklaracja, Ŝe jest 
moŜliwość, Ŝeby uczennice LO mogły startować w rozgrywkach ligowych w piłkę ręczną. Według mnie 
byłoby to z naszej strony fajną sprawą i promocją Gminy, gdyby znalazły się jakieś środki finansowe na 
wsparcie tego. Tutaj była mowa o folderach, a tu konkretne zawodniczki. Miejmy nadzieję, Ŝe będą 
sukcesy. Mam taką prośbę, Ŝeby po prostu zorientować się, jakie to byłyby koszty i partycypować w tych 
kosztach. Bo to by była dodatkowa reklama naszej Gminy.  
Radny Krzysztof Reszka – Panie Przewodniczący! Mam pytanie do Pana Burmistrza, bo mówimy tutaj 
wszyscy o turystyce i promocji, a w materiałach nic nie widzę na temat naszej Bramy, Centrum Informacji 
Turystycznej, w ramach Bramy Kaszubskiego Pierścienia. UwaŜam, Ŝe to jest istotne przedsięwzięcie  
w tej dziedzinie i czy nie powinno w tych materiałach coś być?  
Burmistrz Marek Jankowski – jeszcze nie, bo jeszcze nie ma decyzji na uŜytkowanie.  
 
 Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
 
 



 

 

 

 

Do pkt. 8 
 
 Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski przedstawił informację o funkcjonowaniu gminnych 
instytucji kultury. Temat ten był przedmiotem posiedzeń komisji, w związku z czym w pierwszej kolejności 
poprosił o stanowiska komisji. 
Komisje informację przyjęły do wiadomości. 
 
 śadnych uwag nie zgłoszono. 
 
 Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski ogłosił 10 – minutową przerwę w obradach.  
 
Do pkt. 9 
 
a./. 
 
 Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia ulic 
do kategorii dróg gminnych – XII/78/11. Temat ten był przedmiotem posiedzeń komisji, w związku z czym 
w pierwszej kolejności poprosił o stanowiska komisji.  
Komisja Rewizyjna projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Rolnictwa … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Oświaty … projekt uchwały przyjęła przy 4 głosach „za”  i 1 „wstrzymującym się”.  
Komisja Zdrowia … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
 
Burmistrz Marek Jankowski – tu chciałbym jeszcze tylko wyjaśnić, Panie Przewodniczący, Szanowna 
Rado, poniewaŜ były wątpliwości na komisjach, Ŝe ta uchwała obejmuje tylko ulice w Czersku. Tu 
chciałbym przypomnieć, Ŝe w grudniu 2000 r. podjęta była przez Radę Miejską uchwała w sprawie 
zaliczenia dróg publicznych do kategorii dróg gminnych i tam w tych załącznikach było przejętych, jako 
drogi gminne, 230 dróg i 90 ulic w Czersku, więc to co jest teraz, to jest uzupełnienie. Natomiast uchwała 
Zarządu Województwa była podjęta dopiero 15.03.2005 r. W tej chwili po podjęciu tej uchwały przez 
Radę, procedura jest taka sama. Występujemy do Zarządu i dopiero Zarząd Województwa decyduje  
o tym, Ŝe te drogi będą drogami gminnymi.   

 
śadnych uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski poddał 

pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. W wyniku głosowania, w którym brało udział 19 radnych, 
Rada przy 18 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się” podjęła następującą uchwałę: 

 
U c h w a ł a nr XII/78/11 

/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 
 

b./. 
 

Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski przedstawił projekt uchwały w sprawie wyraŜenia 
zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Czersk od Skarbu Państwa prawa własności nieruchomości 
wykorzystanej, jako część Parku Borowiackiego przy Al. 1000 – lecia w Czersku – XII/79/11. Temat ten 
był przedmiotem posiedzeń komisji, w związku z czym w pierwszej kolejności poprosił o stanowiska 
komisji.  
Komisja Rewizyjna projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Rolnictwa … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Oświaty … projekt uchwały przyjęła przy 4 głosach „za”  i 1 „wstrzymującym się”.  
Komisja Zdrowia … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
 



 

 

 

 

śadnych uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski poddał 
pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. W wyniku głosowania, w którym brało udział 19 radnych, 
Rada przy 19 głosach „za” podjęła następującą uchwałę: 

 
U c h w a ł a nr XII/79/11 

/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 
 
c./. 
 

Przewodniczący Rady Pan Ireneusz Bojanowski przedstawił projekt uchwały w sprawie obniŜenia 
ceny  skupu 1 kwintala Ŝyta dla celów wymiaru podatku rolnego – XII/80/11. Temat ten był przedmiotem 
posiedzeń komisji, w związku z czym w pierwszej kolejności poprosił o stanowiska komisji.  
Komisja Rewizyjna projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Rolnictwa … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Oświaty … projekt uchwały przyjęła przy 3 głosach „za”  i 2 „wstrzymujących się”. 
Komisja Zdrowia … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 

 
Radny Krzysztof Majer – Wysoka Rado! Proponuję zmianę wysokości stawki – zastosować ok. 20% 
obniŜkę w stosunku do maksymalnej i ustalić tą stawkę na 60 zł. Nie 52 zł, a 60 zł.  

 
Więcej uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski poddał 

pod głosowanie wniosek formalny Radnego Krzysztofa Majera. W wyniku głosowania, w którym brało 
udział 19 radnych, Rada przy 1 głosie „za”, 14 „przeciw” i 4 „wstrzymujących się” odrzuciła powyŜszy 
wniosek. 

 
W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski poddał pod głosowanie 

powyŜszy projekt uchwały. W wyniku głosowania, w którym brało udział 19 radnych, Rada przy  
18 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się” podjęła następującą uchwałę: 
 

U c h w a ł a nr XII/80/11 
/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

 
d./. 
 

Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia 
wzoru formularza deklaracji i informacji w sprawie podatku od nieruchomości, podatku rolnego i leśnego  
– XII/81/11. Temat ten był przedmiotem posiedzeń komisji, w związku z czym w pierwszej kolejności 
poprosił o stanowiska komisji.  
Komisja Rewizyjna projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Rolnictwa … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Oświaty … projekt uchwały przyjęła przy 3 głosach „za”  i 2 „wstrzymujących się”.  
Komisja Zdrowia … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
 

śadnych uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski poddał 
pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. W wyniku głosowania, w którym brało udział 19 radnych, 
Rada przy 19 głosach „za” podjęła następującą uchwałę: 

 
U c h w a ł a nr XII/81/11  

/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 
 
 
 
 



 

 

 

 

e./. 
 

Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały Nr III/10/10 Rady Miejskiej w Czersku z dnia 30 grudnia 2010 w sprawie Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Czersk na rok 2011 – XII/82/11. Temat 
ten był przedmiotem posiedzeń komisji, w związku z czym w pierwszej kolejności poprosił o stanowiska 
komisji.  
Komisja Rewizyjna projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Rolnictwa … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Oświaty … projekt uchwały przyjęła przy 4 głosach „za” i 1 „przeciw” . 
Komisja Zdrowia … projekt uchwały przyjęła przy 4 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się” . 
 
Radny Czesław Niesiołowski – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado! Pan Burmistrz na ostatnim 
posiedzeniu Komisji Zdrowia bardzo wysoko ocenił pracę Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i 20 – letnie osiągnięcia tego Ośrodka. Zapewne dlatego Pan Burmistrz 
proponuje, Ŝeby cała nadwyŜka „kapslowego”, czyli 26 tys. zł jak co roku, w tym roku równieŜ, w całości 
przeznaczyć dla tego Ośrodka. Ja niestety krańcowo róŜnie oceniam pracę, a zwłaszcza efekty tego 
Ośrodka. Gdyby ten Ośrodek, choćby w podstawowym stopniu, spełniał swe obowiązki, w naszej tak 
małej Gminie, w 10 tys. mieście, gdzie Poradnia Leczenia UzaleŜnień pracuje tylko na cząstkę etatu, nie 
byłoby 3 180 pacjentów w ciągu roku. Gigantyczna ilość. Muszą tam być naprawdę niebywałe kolejki. 
Powiem dla porównania, Ŝe w Chojnicach podobna Poradnia pracuje na cały etat, zatrudnia  
9 specjalistów i niewiele więcej pacjentów mają w ciągu roku. O czym to świadczy? Profilaktyka u nas 
leŜy. Mam następne dowody na to, Ŝe leŜy. Nie jest tajemnicą, Ŝe dzieci, które ledwo chodzą i mówią, 
mogą sobie kupić alkohol. Nie mówię juŜ o młodzieŜy. Co ten Ośrodek zrobił w tym kierunku, Ŝeby 
ukrócić te procedery? Powiem krótko: to nie jest w interesie tego Ośrodka, bo tu akurat jest tak, Ŝe im 
gorzej tym lepiej. Im więcej sklepów, im więcej alkoholików, tym więcej kasy, więc dlaczego mieliby 
walczyć z tymi sklepami? To po pierwsze. Po drugie, Ośrodek bardzo ściśle współpracuje z Poradnią 
Leczenia UzaleŜnień. Te dzieci, które dziś kupują alkohol, to są przyszli pacjenci. Po 20 latach mamy 
tego dowód, jaki jest tego efekt – 3 184 wizyty, tyle porad. To jest namacalny dowód, jak to wygląda. 
Dlatego ja nie uwaŜam, Ŝeby na koniec roku dawać 26 tys. zł premii dla tego Ośrodka. Mało tego, mogę 
powiedzieć, Ŝe nie trzeba tu Ŝadnego wniosku formalnego. Jeśli uda się odrzucić tą uchwałę, ta kwota  
26 tys. zł, trafi do rezerwy budŜetowej, zostanie uratowana. MoŜe być na pewno lepiej wykorzystana niŜ 
w tym Ośrodku. Ci radni, którzy uwaŜają, Ŝe tak jest dobrze, Ŝe im więcej tym gorzej, tym lepiej, 
oczywiście mogą głosować za przyjęciem tej uchwały. Pozostali mogą się zastanowić i uratować te 
pieniądze. Dziękuję. 
Burmistrz Marek Jankowski – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado! Ten wywód pozostawię bez 
komentarza, bo to jest jakby pozbawione faktów. Nie wiem, z czego to wynika. Natomiast ta kwota 
nadwyŜki „kapslowego” w całości jest na cele inwestycyjne, związane z dokończeniem budowy piętra  
w Ośrodku Profilaktyki przy ul. Dworcowej i nie na Ŝaden inny cel. Ja zresztą Panu radnemu mówiłem na 
Komisji, Ŝe to jest do sprawdzenia. Deklaruję moŜliwość udostępnienia dokumentów, Ŝeby to potwierdzić. 
Pozostawię bez komentarza te wycieczki dotyczące ilości pacjentów. Myślę, Ŝe to nie jest Ŝadna miara, 
dlatego Ŝe w róŜny sposób jest ewidencjonowane, jeśli chodzi o ilość osób, które korzystają. Poza tym 
chcę teŜ powiedzieć, Ŝe Pan radny myli tutaj pojęcia. Ośrodek Profilaktyki to nie jest Poradnia Leczenia 
UzaleŜnień. Poradnia Leczenia UzaleŜnień jest elementem SPZOZ i działa na podstawie kontraktu  
z NFZ, a nie z „kapslowego”, więc tutaj naprawdę namawiam i deklaruję tu jak gdyby pomoc, Ŝeby 
udostępnić dokumenty, Ŝeby Pan radny zrozumiał. Natomiast nie będę w ogóle komentował tych 
wywodów, które Pan mówił, bo one są nieprawdziwe i myślę, Ŝe obraŜają wszystkich, którzy zarówno tam 
pracują, jak i z tego korzystają. Dziękuję. 
Radna Dorota Ropi ńska – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu! Z tego, co dobrze rozumiem, do 
Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przekazujemy te 26 tys. zł na pierwszą 
pozycję, a tam pisze, Ŝe to są wynagrodzenia, pochodne od wynagrodzeń, umowy zlecenia, koszty 
utrzymania Ośrodka. Czy te 26 tys. zł stricte w tą pozycję zostaje przydzielone? 



 

 

 

 

Burmistrz Marek Jankowski – tak, bo to jest tylko w preliminarzu tak podzielone, natomiast koszty 
utrzymania Ośrodka, to są zakupy i te, które słuŜą jak gdyby zakończeniu tego remontu. Tam nie ma 
jakby pozycji inwestycje, w związku z czym to nie jest wydzielone. Natomiast tu akurat absolutnie, mówię 
z pełną odpowiedzialnością, ani o złotówkę nikt z tego tytułu, z tych 26 tys. zł, nikt ani jednego grosza nie 
weźmie, bo to w całości jest przeznaczone na ten cel, o którym mówiłem. Chcę jeszcze teŜ powiedzieć, 
Ŝe tutaj nie ma Pan racji, Ŝe to wejdzie w sumie do rezerwy, bo nie do Ŝadnej rezerwy. Te pieniądze, jeśli 
chodzi o „kapslowe”, są naznaczone. Zgodnie z wymogami i rekomendacjami Państwowej Agencji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych muszą być przeznaczane wyłącznie, wszystko, na te cele. 
Natomiast myślę, Ŝe tutaj zapoznanie się z tą jakby pełną ofertą, wtedy myślę, Ŝe moŜe Pan wyciągać 
wnioski, czy sugerować pewne rozwiązania. W tej chwili Pana wypowiedzi są bezpodstawne.  
Radny Czesław Niesiołowski – Panie Burmistrzu, nie wiem teraz, czym mam wierzyć Panu 
Burmistrzowi w to, co powiedział na Komisji czy dzisiaj? Pan Burmistrz na Komisji wyraźnie powiedział, 
Ŝe przejdą do rezerwy budŜetowej, tak samo jak te 5 tys. zł, które oddało „Lepsze jutro”.  
Burmistrz Marek Jankowski – nie, moŜemy zresztą odsłuchać. Nigdy nie do rezerwy – jeŜeli 
niewykorzystane to wolne środki, a nie rezerwa. To są dwie róŜne sprawy.  
Radny Piotr Kosobucki – Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu! Tylko jednym 
zdaniem: poczułem się dotknięty, Panie radny, bo jeŜeli Pan uwaŜa, Ŝe głosowanie za uchwałą jest 
jednoznaczne z aprobowaniem przez Radę Miejską, przeze mnie i przez moich kolegów, picia alkoholu 
przez dzieci i młodzieŜ, to jest pan w głębokim błędzie. TakŜe przykro mi, jeŜeli tak miałem to odebrać, 
jeŜeli Pan chciał w ten sposób nam tę informację przekazać. Dziękuję.  
Radny Czesław Niesiołowski – właśnie po to to mówiłem, bo mam to na piśmie. Takie są cyfry i one 
mówią same za siebie, więc kaŜdy moŜe to interpretować, jak chce, ale ja niestety tak to dokładnie 
rozumiem.  
Przewodnicz ący Rady Ireneusz Bojanowski  – rozumiem, Ŝe kaŜdy ma prawo do swojego zdania i Pan 
Niesiołowski tak uwaŜa. Ja równieŜ tak nie uwaŜam, Panie Kosobucki.  
 

Więcej uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski poddał 
pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. W wyniku głosowania, w którym brało udział 19 radnych, 
Rada przy 14 głosach „za”, 1 „przeciw” i 4 „wstrzymujących się” podjęła następującą uchwałę: 
 

U c h w a ł a nr XII/82/11  
/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

 
f./. 
 

Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 
Uchwały nr XIII/92/07 w sprawie zasad zbywania lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy 
Czersk – XII/83/11. Temat ten był przedmiotem posiedzeń komisji, w związku z czym w pierwszej 
kolejności poprosił o stanowiska komisji.  
Komisje projekt uchwały przyjęły jednogłośnie. 
 
Radny Krzysztof Majer – na Komisji zadałem pytanie, czy lokale znajdujące się w Szkole Podstawowej 
w KrzyŜu nr 12, w budynku, który był remontowany w tym roku, będzie moŜna wykupić? Czy są w ujęte  
w wykazie do sprzedaŜy, bo mieszkańcy mają teraz wyremontowany dach, ocieplone ściany i są 
zainteresowani ulepszaniem lokalu, jak wykupią. Mogą sobie inwestować dalej. Zadałem takie pytanie  
i chciałbym wiedzieć przed podjęciem uchwały.  
Burmistrz Marek Jankowski – te mieszkania nie są w wykazie póki co. Musiałyby najpierw znaleźć się 
w wykazie. Być moŜe, Ŝe to rozwaŜymy, bo to teŜ wpłynie na koszty funkcjonowania obiektu szkoły, bo 
trzeba mieć świadomość, Ŝe wówczas równieŜ będzie musiało być albo rozliczone albo rozdzielone 
ogrzewanie, czyli jakby wszelkie z tym związane konsekwencje. Natomiast jest jeszcze jedna 
przeszkoda, Ŝe nie jest w interesie Gminy to, Ŝeby w tym obiekcie, bo poza mieszkaniami w budynku 
starej szkoły, są równieŜ sale lekcyjne, Ŝeby dalej to tak funkcjonowało, bo to się przekłada niestety  
w takim kierunku, Ŝe wówczas to Gmina będzie znowu w głównej mierze ewentualnie łoŜyła na jakieś 



 

 

 

 

koszty remontu, więc jeŜeli będzie moŜliwość zamiany i przeniesienia i wydzielenia tego budynku bez sal 
lekcyjnych, tym bardziej Ŝe w tej chwili trudno by było rozdzielać, poniewaŜ jest to budynek szkolny. Poza 
tym musimy mieć tę świadomość, Ŝe póki mieszkają tam osoby, które związane są zawodowo ze szkołą, 
to nie ma problemu. Natomiast sprzedanie mieszkania daje moŜliwość, Ŝe tak powiem, obrotu tymi 
mieszkaniami. Za chwilę by się znalazły osoby zupełnie niezwiązane, wręcz obce i mogą być problemy 
wtedy w ogóle z funkcjonowaniem szkoły, więc myślę, Ŝe my musimy to rozwaŜyć. Zrozumiałem, Ŝe 
bardziej chodzi o rozdzielenie, bo to jest moŜliwe. Natomiast jeŜeli chodzi o nowy budynek, to myślę, Ŝe 
biorąc pod uwagę zagroŜenia, to raczej nie.  
Radny Zbigniew Gru źliński – Panie Burmistrzu, mam pytanie: czy Gmina będzie cały czas miała na 
liście część budynków, które będą wyłączone ze sprzedaŜy? Ja mam na myśli budynki nowe lub teŜ po 
remoncie. Czy te budynki będą wyłączone ze sprzedaŜy czy teŜ trafiają na listę tych budynków, w których 
mieszkania mogą być sprzedane? 
Zastępca Burmistrza Jan Gliszczy ński – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Zmiana proponowana 
w tym projekcie uchwały nie dotyczy dwóch budynków, które w myśl uchwały wyjściowej mają obecnie 
inny tryb naliczania bonifikaty przy sprzedaŜy. Chodzi o budynek Przytorowa 3 i budynek Andersa 5. Te 
dwa budynki nie są objęte tym projektem zmian. Tam obowiązuje bonifikata 30% wartości lokalu, w tych 
dwóch budynkach wymienionych przeze mnie, nie będzie ta dodatkowa bonifikata, którą chcemy dzisiaj 
uchwalić, przy sprzedaŜy obowiązywała. A jeśli chodzi o wykaz budynków wyłączonych ze sprzedaŜy,  
o którym była juŜ tutaj mowa przy okazji pierwszego pytania, to jest regulowane wyłącznie zarządzeniem 
organu wykonawczego Gminy, czyli zarządzeniem Burmistrza (wykaz budynków z lokalami wyłączonymi 
ze sprzedaŜy). Na tej liście są przede wszystkim właśnie budynki szkolne, ośrodków kultury itd.  
 

Więcej uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski poddał 
pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. W wyniku głosowania, w którym brało udział 19 radnych, 
Rada przy 19 głosach „za” podjęła następującą uchwałę: 
 

U c h w a ł a nr XII/83/11  
/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

 
g./. 
 

Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
zaktualizowanego Planu Odnowy Miejscowości Gotelp na lata 2010 – 2017 – XII/84/11. Temat ten był 
przedmiotem posiedzeń komisji, w związku z czym w pierwszej kolejności poprosił o stanowiska komisji.  
Komisje projekt uchwały przyjęły jednogłośnie. 
 

śadnych uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski poddał 
pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. W wyniku głosowania, w którym brało udział 19 radnych, 
Rada przy 19 głosach „za” podjęła następującą uchwałę: 
 

U c h w a ł a nr XII/84/11  
/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

 
h./. 
 

Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
zaktualizowanego Planu Odnowy Miejscowości Odry na lata 2009 – 2017 – XII/85/11. Temat ten był 
przedmiotem posiedzeń komisji, w związku z czym w pierwszej kolejności poprosił o stanowiska komisji.  
Komisje projekt uchwały przyjęły jednogłośnie. 
 

śadnych uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski poddał 
pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. W wyniku głosowania, w którym brało udział 19 radnych, 
Rada przy 19 głosach „za” podjęła następującą uchwałę: 



 

 

 

 

U c h w a ł a nr XII/85/11  
/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

 
i./. 
 

Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski przedstawił projekt uchwały w sprawie programu  
i trybu współpracy Gminy Czersk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego na rok 2012 – XII/86/11. Temat ten był przedmiotem posiedzeń komisji, 
w związku z czym w pierwszej kolejności poprosił o stanowiska komisji.  
Komisja Rewizyjna projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Rolnictwa … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Oświaty … projekt uchwały przyjęła przy 4 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się” . 
Komisja Zdrowia … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
 

śadnych uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski poddał 
pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. W wyniku głosowania, w którym brało udział 19 radnych, 
Rada przy 18 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się” podjęła następującą uchwałę: 
 

U c h w a ł a nr XII/86/11  
/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

 
j./. 
 

Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budŜetowej na 2011 rok – XII/87/11. Temat ten był przedmiotem posiedzeń komisji, w związku  
z czym w pierwszej kolejności poprosił o stanowiska komisji.  
Komisja Rewizyjna projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Rolnictwa … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Oświaty … projekt uchwały przyjęła przy 3 głosach „za” i 2 „wstrzymujących się”. 
Komisja Zdrowia … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
 
Skarbnik Gminy Jolanta Skuczy ńska – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! W imieniu Burmistrza 
chciałabym złoŜyć autopoprawki do projektu zmiany uchwały budŜetowej na rok bieŜący. Albowiem od 
momentu, kiedy przedłoŜono projekt zmiany tejŜe uchwały, wpłynęły wnioski zarówno jednostek 
organizacyjnych w kwestii podwyŜszenia planu dochodów, jak i wydatków. Ponadto wpłynęły decyzje 
kolejne od Wojewody o zwiększeniu bądź teŜ zmniejszeniu dotacji i kolejna informacja, którą uzyskaliśmy 
w między czasie to decyzja Ministra Finansów o zwiększeniu subwencji oświatowej o kwotę 10 tys. zł   
z rezerwy celowej z przeznaczeniem na wyposaŜenie pomieszczenia po byłym ZOF dla SP Nr 1. Tak 
więc łącznie dochody w wyniku tej autopoprawki wzrastają o 22 641 zł. Ponadto dokonuje się drobnych 
przesunięć, które teŜ wypłynęły w międzyczasie, a mianowicie powstała oszczędność w zadaniu w dziale 
10 „Konserwacja rowów melioracyjnych” 16 tys. zł i przeznaczenie jej na naprawę przepustów  
w miejscowości Będźmierowice i tutaj znajduje się to w dziale 600 – 16 tys. zł z działu 10. Cała kwota 
wynikająca z generowanych dochodów przez jednostki oświatowe, zostaje przeznaczona do tychŜe 
placówek. Kolejne zmiany, które wynikają ze zmniejszenia bądź teŜ zwiększenia dotacji z zakresu opieki 
społecznej, zostały tutaj wprowadzone. Dziękuję bardzo.  
Radna Dorota Ropi ńska – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado! Chciałam się dowiedzieć, na jaki 
cel poszły pieniądze. Chodzi o dotację przeznaczoną na dofinansowanie wypłaty dodatków w wysokości 
250 zł miesięcznie na pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy, 
realizującego pracę socjalną w środowisku w roku 2011? Jest zwiększenie o kwotę 17 350 zł. Czego to 
dotyczy chciałam się dowiedzieć.  
Skarbnik Gminy Jolanta Skuczy ńska – wynika to z przepisów ustawowych. Pracownikowi socjalnemu 
przysługuje 250 zł miesięcznie jako dodatek do wynagrodzenia i corocznie decyzją Wojewody takie 
zwiększenie ma miejsce. My na etapie uchwalania budŜetu juŜ planujemy tenŜe wydatek. W związku  



 

 

 

 

z tym w tej chwili jest wprowadzany po stronie dochodów, zmniejszamy pozycję udziału własnego i stąd 
ten zapis. TakŜe na kaŜdego pracownika socjalnego miesięcznie przysługuje w tejŜe wysokości.  
Radny Zbigniew Gru źliński – na str. 163, dział 900 „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska”. 
Jest 10 tys. zł na „Program budowy i finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków i szczelnych 
zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy Czersk”, dalej mamy 30 tys. zł równieŜ na „Program 
budowy i finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków i szczelnych zbiorników bezodpływowych na 
terenie Gminy Czersk”. Są te dwie pozycje i dwie róŜne kwoty. Dlaczego tutaj nie ma jednej pozycji  
i jednej kwoty, powiedzmy, 40 tys. zł po zsumowaniu? 
Skarbnik Gminy Jolanta Skuczy ńska – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! OtóŜ tu są pokazane 
dwa źródła finansowania jednego programu. To znaczy, Ŝe w rozdziale 90019 zapisaliśmy 30 tys. zł.  
W tym rozdziale klasyfikuje się zarówno dochody, jak i wydatki związane z ochroną środowiska, czyli 
potocznie to nazywając to jest były Fundusz Ochrony Środowiska, który został wchłonięty od 2010 r. do 
uchwały budŜetowej. Kiedyś był załącznikiem i wykazywało się wpływy i wydatki związane z realizacją 
GFOŚ. Od 2010 r., czyli juŜ drugi rok, funkcjonuje to w ramach, zarówno po stronie dochodów, jak  
i wydatków, budŜetu. Stąd teŜ takie wielkości przyjęto juŜ na etapie projektu budŜetu. Zgodnie  
z interpretacją RIO to, co dotyczy wpływów i wydatków związanych z ochroną środowiska, musi być  
w rozdziale 90019. Tak zaplanowaliśmy juŜ na etapie uchwalonego budŜetu. MoŜna by oczywiście 
zapisać w tym załączniku w jednej pozycji 40 tys. zł, a te 10 tys. zł to są oczywiście środki własne, 
pochodzące z dochodów innych, jak te z ochrony środowiska.  
Radny Krzysztof Majer – w autopoprawce w dziale 801 „Oświata” jest zapis, Ŝe wzrastają dochody  
w Zespole Szkół w Łęgu o kwotę 23 800 zł, a w pierwotnym projekcie, Ŝe dochód zmniejsza się z tytułu 
wpływów właśnie w Zespole Szkół w Łęgu o kwotę 31 494 zł. To jest róŜnica z minus 31,5 tys. zł na plus 
23,8 tys. zł. Krótki czas, duŜa kwota, więc prosiłbym o wyjaśnienie.  
Skarbnik Gminy Jolanta Skuczy ńska – otóŜ mieliśmy tutaj, Ŝe tak powiem, interwencję Pana Dyrektora 
Zespołu Szkół w Łęgu, poniewaŜ zaistniała u nich pomyłka w przeliczeniu liczby uczniów korzystających 
z doŜywiania. Stąd teŜ w piątek Pan Dyrektor był tutaj i prosił o uwzględnienie tejŜe autopoprawki, Ŝeby 
dokonano po prostu poprawek, Ŝeby przywrócić i zróŜnicować o te 26 tys. zł.  
 

Więcej uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski poddał 
pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. W wyniku głosowania, w którym brało udział 19 radnych, 
Rada przy 18 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się” podjęła następującą uchwałę: 
 

U c h w a ł a nr XII/87/11  
/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

 
k./. 
 

Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Czersk na lata 2011 – 2025 – XII/88/11. Temat ten był 
przedmiotem posiedzeń komisji, w związku z czym w pierwszej kolejności poprosił o stanowiska komisji.  
Komisja Rewizyjna projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Rolnictwa … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
Komisja Oświaty … projekt uchwały przyjęła przy 3 głosach „za” i 2 „wstrzymujących się”. 
Komisja Zdrowia … projekt uchwały przyjęła jednogłośnie. 
 
Skarbnik Gminy Jolanta Skuczy ńska – ja tylko chcę zgłosić zmianę dotyczącą kwestii kolumny 
załącznika nr 1. W wyniku tej autopoprawki do uchwały budŜetowej wzrastają nam dochody i wydatki  
o 22 641 zł, stąd teŜ załącznik nr 1 ulegnie zmianie.  
 

Więcej uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski poddał 
pod głosowanie powyŜszy projekt uchwały. W wyniku głosowania, w którym brało udział 19 radnych, 
Rada przy 17 głosach „za” i 2 „wstrzymujących się” podjęła następującą uchwałę: 
 



 

 

 

 

U c h w a ł a nr XII/88/11  
/pełen tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

 
Do pkt. 10 
 
Burmistrz Marek Jankowski – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado! W kolejności zgłaszanych 
interpelacji.  
Radny Zbigniew Gruźliński: pierwsza dotyczyła studzienek pod wiaduktami. Myślę, Ŝe to skierujemy do 
PZD. Sprawa dyskoteki: te uwagi z poprzedniej sesji, jak i kaŜde sygnały są przekazywano do StraŜy 
Miejskiej i Policji, ale mogę powiedzieć, Ŝe Policja jakby takich incydentów tam nie potwierdza. Myślę, Ŝe 
po raz kolejny przekaŜę tą sugestię Pana radnego. Jeśli chodzi o to, czy jest regulamin, jeśli chodzi  
o zakres budowy płotów. Na ten teren, wspomniany przez Pana radnego, jest plan zagospodarowania. 
Sprawdzimy, odpowiemy na piśmie, jaki jest zapis w planie. Podejrzewam, Ŝe nie ma, bo plan jest 
kaŜdorazowo uzgadniany z konserwatorem i myślę, Ŝe tam nie ma zgody na stawianie tego typu płotów.  
Radny Czesław Niesiołowski: ul. Pomorska. Mogę powiedzieć, Ŝe na zbiegu ul. Ferensa i Pomorskiej, 
ona nie świeci. Jest to jakby tutaj sprawa w głównej mierze energetyki, ale myślę, Ŝe tutaj po 
wprowadzeniu tych pewnych korekt, które to pozwolą właśnie tą lampę uruchomić. Po prostu była tam 
wydana błędna decyzja, stąd w tej chwili nie jest moŜliwe włączenie. Jeśli chodzi o oznakowanie  
w kierunku Śliwic, nie potwierdzę teraz. Tu jest Komendant StraŜy, myślę, Ŝe moŜe on się do tego 
ustosunkować, czy na ul. Śliwickiej obowiązuje 50 km/h czy 70 km/h. To moŜe za chwilę poprosimy.   
Radna Dorota Ropińska: uzupełnienie huśtawek i teŜ przegląd i naprawa urządzeń na placu zabaw  
w Rytlu. Ja to przyjmuję do realizacji. PrzekaŜę do Wydziału. 
Radny Edward Plata: pytanie dotyczące, jeśli chodzi o ilość mandatów. Mogę odpowiedzieć tak: na 
pewno jest więcej mandatów za prędkość, ale to teŜ z tego powodu, Ŝe jeśli chodzi o mandaty, które są 
nakładane za nieprzestrzeganie regulaminu utrzymania czystości, to one z reguły są nakładane nie od 
razu. Najpierw są pouczenia i na pewno przez to teŜ jest mniej. Jeśliby na przykład nie było moŜliwości 
tutaj pozyskiwania dochodów z fotorejestratora, to mogę powiedzieć, Ŝe StraŜ Miejska na pewno jest 
potrzebna. Natomiast Rada by zdecydowała, czy na tą StraŜ byśmy zabezpieczali pieniądze w budŜecie 
czy teŜ nie. Myślę, Ŝe zakres funkcjonowania StraŜy jest bardzo szeroki. Mogę tylko powiedzieć, Ŝe jeśli 
chodzi o wykorzystanie fotoradaru i badanie prędkości, to jest to robione co najwyŜej 3 – 4 razy  
w miesiącu. My nie robimy tego na ilość, ale na pewno mogę potwierdzić, Ŝe te wpływy z tych mandatów 
one w pełni pokrywają z naddatkiem, z nawiązką koszty utrzymania w tej chwili StraŜy.   
Radny Krzysztof Majer: droga betonowa. Myślę, Ŝe to sprawdzimy. Nie wiem, czy to jest droga gminna  
i ewentualnie tutaj w porozumieniu z Nadleśnictwem pilnujemy tych dróg. Projekt uchwały powiatu: to nie 
jest projekt uchwały powiatu, tylko to jest uchwała Zarządu Powiatu. Zarząd, mogę powiedzieć, Ŝe zostało 
to przedstawione, ta propozycja, na Konwencie Wójtów i Burmistrzów u Starosty. Była opinia negatywna, 
my nie wyraziliśmy na to zgody. Natomiast Zarząd ma prawo podjąć sobie taką uchwałę. Ona oczywiście 
skutkuje tym, Ŝe jeśli chodzi o budowę tych dróg, to powiat oczekuje partycypacji przez gminę. Natomiast 
jeśli chodzi o bieŜące utrzymanie, to i tak musi, bo to jest droga powiatowa. TakŜe w tym zakresie my  
i tak będziemy egzekwowali obowiązki powiatu w zakresie utrzymania tych dróg. Myślę, Ŝe taka 
kategoryzacja tych dróg ona moŜe jest i wygodna, ale myślę, Ŝe w dobie kryzysu, to pewno trudno będzie 
realizować w tej chwili inwestycje pół na pół z powiatem, chyba Ŝe będzie to jakaś droga, która będzie 
istotna w sumie dla skomunikowania miejscowości w Gminie i być moŜe wtedy do takich porozumień 
dojdzie.     
Radny Jan Mania: oświetlenie uliczne. Mogę powiedzieć, Ŝe cały czas sprawa jest aktualna. Ma być to 
zrobione nieodpłatnie, dlatego cierpliwie czekamy, ale monituję cały czas do energetyki, Ŝeby to załoŜyć. 
To dotyczy Pustek, Ustronia i paru jeszcze punktów, które ENEA się zdeklarowała, Ŝe załoŜy punkty 
oświetleniowe. To tyle jeśli chodzi o sprawy, które zgłoszono. Prosiłbym teraz Pana Komendanta Szwila. 
Komendant Stra Ŝy Miejskiej Jarosław Szwil – Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Ja gorąco 
zachęcam do lektury takiej ustawy jak kodeks prawo o ruchu drogowym. Kierowca, który ma prawo jazdy, 
nie powinien mieć problemu z rozróŜnianiem znaków. Miejscowość Złotowo jest specyficzną 
miejscowością jako sołectwo, które okrąŜa Czersk dookoła. Zielona tablica, która akurat na Śliwickiej 
widnieje (miejscowość Złotowo), nie oznacza ni mniej ni więcej tylko to, Ŝe z miejscowości Czersk 



 

 

 

 

wjechaliśmy do miejscowości Złotowo. Natomiast, Ŝeby zaczęła obowiązywać większa prędkość niŜ na 
obszarze zabudowanym, potrzebny jest taki biały znaczek z domkami – koniec terenu zabudowanego. 
Takiego czegoś tam nie ma, czyli dopiero jak widzimy białą tablicę przekreśloną z budynkami (znak D43 
– koniec obszaru zabudowanego) i dopiero wtedy jeździmy z wyŜszą prędkością. Dziękuję.  
 
Do pkt. 11 
 
Przewodnicz ący Rady Ireneusz Bojanowski – w dniu dzisiejszym otrzymaliście Państwo moją 
informację o zmianie w Statucie, ale o technicznej zmianie. Była niezgodność zapisu między „nośnik 
dźwięku” a „taśma magnetofonowa”. Jest to prawie to samo, ale nośnik jest pojęciem szerszym. Tu  
w paragrafach była niezgodność, ale na szczęście chyba Pan Sekretarz to wychwycił, jeśli się nie mylę  
i otrzymaliście juŜ Państwo Statut z poprawnym zapisem. TakŜe tylko informacyjnie, Ŝe coś takiego 
dokonaliśmy, Ŝeby wszyscy radni mieli tą świadomość. Druga sprawa, proszę Państwa, na moje ręce 
wpłynęło pismo z Ministerstwa Sprawiedliwości w sprawie Pani Zofii Karcz, mieszkanki Malachina, gdzie 
mąŜ wrócił z więzienia. Ja nie chcę się wypowiadać o szczegółach, bo to są sprawy rodzinne i kaŜdego 
prywatne. Tylko powiem ogólnie, Ŝe ta Pani po powrocie męŜa, obawiała się o własne bezpieczeństwo  
i szukała mieszkania dla siebie, syna i swojej matki. Tutaj była interwencja właśnie do Ministra 
Sprawiedliwości, Ŝeby Pana Burmistrza zmobilizować do przydziału i znalezienia jej mieszkania i Ŝeby 
Rada Miejska jej w tym pomogła. Przez chyba dwa miesiące albo i duŜej z Panem Burmistrzem 
omawialiśmy te sprawy, udało się wygospodarować i przydzielić jej lokal zastępczy, oczywiście  
o warunkach nie za dobrych, ale jest w osobności i nie ma takiego niebezpieczeństwa, bezpośredniego 
zagroŜenia dla tej kobiety, a o to chodziło. JeŜeli ktoś chciałby się zapoznać z całością sprawy, ze 
względu na prywatność tej sprawy, zapraszam do Biura Rady – radnym moŜna to udostępnić, włącznie  
z moimi pismami, jak równieŜ z pismem Pana Burmistrza. 
Radny Zbigniew Gru źliński  – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu! Zgłosiła się do mnie dość liczna 
grupa z pytaniem, z propozycją, dlaczego nasza Gmina, wzorem innych gmin, na terenie naszej Gminy 
nie organizuje tzw. pchlego targu. Chciałbym tutaj podjąć inicjatywę tych ludzi i poprosić Pana Burmistrza 
o wyznaczenie miejsca i dnia, np. jednej niedzieli w miesiącu, wzorem Chojnic czy innych gmin 
(Człuchowa itd.). Ja tylko chciałbym nadmienić, Ŝe ta forma pchlego targu, zbywania niepotrzebnych 
rzeczy lub wymiany, powiedzmy, ksiąŜek i róŜnych innych gadŜetów, które ludzie posiadają, a nie 
chcieliby tego wyrzucić, bo to jest jeszcze dobre, a chcieliby się, powiedzmy, wymieniać, to funkcjonuje 
bardzo szeroko na Zachodzie. Do nas to juŜ równieŜ dotarło. W większych miastach to jest. Jest to forma 
jakby nieodpłatna, gdzie miasto wydziela miejsce, ustala datę takiego pchlego targu (1 – 2 razy  
w miesiącu). W niektórych miastach jest tak, Ŝe co tydzień się taki targ odbywa i nie obarcza to tych ludzi, 
którzy wymieniają się, czy handlują dewocjonaliami, jakimiś opłatami z tytułu tego, więc taka propozycja 
Panie Burmistrzu. Myślę, Ŝe to bardzo dobra inicjatywa tych ludzi i prosiłbym o zorganizowanie takiego 
pchlego targu tutaj w naszej miejscowości, w naszej Gminie. Jest to jakby wniosek formalny. TakŜe mam 
nadzieję, Ŝe uda nam się to zrealizować.  
Burmistrz Marek Jankowski – od razu powiem, Ŝe pomysł jest pewno dobry, natomiast nie ma 
moŜliwości, Ŝeby bez opłaty, bo jeŜeli jest handel, musi być opłata, nawet jeŜeli ona by była ustalona na 
jakimś niskim poziomie, ale tak jak gdyby wyprzedzając to, to myślę, Ŝe teŜ bez względu na to, jaka forma 
będzie handlu na placu targowym u nas, bo tam by to mogło być, to na pewno będzie trzeba potem 
sprzątnąć, więc na to w sumie teŜ muszą być koszty, ale juŜ pomijam tą kwestię. Natomiast jeŜeli jest 
sprzedaŜ, musi być opłata. JeŜeli nie ma opłaty, to jest dyscyplina dla Burmistrza, na to na pewno się nie 
zgodzę. Natomiast, jeŜeli wprowadzimy opłatę, to nie wykluczam, Ŝe moŜemy to tytułem próby 
spróbować raz w miesiącu w soboty, bo raczej w niedziele nie chciałbym konfliktu z ks. Proboszczem. 
Natomiast w sobotę jak najbardziej jest to moŜliwe, Ŝebyśmy wyczyścili swoje strychy. Dziękuję. 
Radny Edward Plata  – na Zachodzie jest to równieŜ opłacane.  
Przewodnicz ący Rady Ireneusz Bojanowski – Proszę Państwa! Otrzymaliście projekt budŜetu, 
wszyscy radni otrzymali, jest długa czas na przeanalizowanie, bo sesję budŜetową planuję na 29.12. na 
godz. 13:00. 
 
 



 

 

 

 

Do pkt. 12 
 

PoniewaŜ więcej uwag nie zgłoszono, Przewodniczący Rady Ireneusz Bojanowski podziękował 
wszystkim za udział i zakończył XII sesję Rady Miejskiej w Czersku. 
 
 

                                                                                         


